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Protokół Nr VII/2019 

obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 21 listopada 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, Piotr 

Gawryluk, Jerzy Gładzki, Aleksander Kazimieruk, Katarzyna Koc, Renata Wasiluk, Mirosław 

Markiewicz, Marek Martynowicz, Janusz Polak, Agnieszka Jowita Romaniuk, Aleksy 

Roszczenko, Jan Szmuksta i Katarzyna Witoszko. Nieobecni: Piotr Dmitruk. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – Pan Aleksy 

Roszczenko. 

 Protokołowała Magda Raczkiewicz. 

Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad VII  sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko witając, Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami 

jednostek organizacyjnych, radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele, 

zaproszonych gości i pozostałych uczestników obrad. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 

14 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady. 

Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 

Do punktu 2. 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej 

w dniu 10 września 2019 r. 

4) Interpelacje i zapytania radnych. 

5) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami.  

6) Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Kleszczele w roku szkolnym 

2018/2019 

7) Informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem porządku i czystości w gminie 

Kleszczele 

8) Ustalenie stawek podatku rolnego i leśnego na 2020r.: 

a) przedstawienie propozycji stawek podatków, 

b) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Kleszczelach 
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w sprawie projektów stawek podatków rolnego i leśnego na 2020r., 

c) ustalenie stawki podatku rolnego, 

d) ustalenie stawki podatku leśnego. 

9) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym 

w szkołach prowadzonych przez gminę Kleszczele. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2020 r. 

11) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi 

budżetu. 

12) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

z dotychczasowymi dzierżawcami. 

13) Rozpatrzenie petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktami 

Interesów. 

14) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2018 r.: 

a) Wojewody Podlaskiego, 

b) Naczelnika Urzędu Skarbowego w Hajnówce 

c) Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim 

d) Burmistrza Kleszczel 

e) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kleszczelach 

15)  Wolne wnioski i informacje. 

16) Zamknięcie obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Do punktu 3. 

 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad.  

Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr VI/2019 obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

10 września 2019 r. przyjęto przez aklamację. 

Do punktu 4. 

 Interpelacje i zapytania zgłosili: 

 Radna Jowita Romaniuk zgłosiła, że we wsi Policzna konieczne jest dostosowanie 

oświetlenia ulicznego do potrzeb mieszkańców w godzinach porannych od 530 do 700 

i wieczorem od 1600. 

Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności złożenia interpelacji na piśmie. 

 Radny Mirosław Markiewicz .zgłosił, że zwrócił się do Urzędu o udostępnienie pełnej 

dokumentacji związanej z rekultywacją wysypiska, a otrzymał jedynie plany. Zapytał również 

o wyjaśnienie naliczonej opłaty za udostępniona dokumentację. 

 Radny Jerzy Gładzki zgłosił problem z wyjazdem ze żwirowni w Policznej, brak 

oznakowania informującego o stanie drogi, usunięcie suchych brzóz, poprosił o wyjaśnienie 

dlaczego mieszkańcy muszą ponosić koszty związane z wykonywaniem przyłączy 

wodociągowych, zgłosił, że policja nie reaguje na to, że kierowcy samochodów przekraczający 

7,5t nie stosują się do zakazów. 

Do punktu 5. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między VI a VII 

sesją Rady Miejskiej wydał 16 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał bieżące informacje dotyczące gminy: 

 przebudowa drogi krajowej nr 66, przejście przez Kleszczele i Suchowolce – trwają 

prace końcowe, jeśli warunki pogodowe będą sprzyjające wykonawca planuje 

zakończyć prace do 10 grudnia, następnie rozpocznie się proces odbioru. 

 zastrzeżenia dotyczące zjazdów na nieruchomości – zgodnie z ustawą o drogach 

publicznych w sytuacji przebudowy drogi inwestor czyli Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad nie jest odpowiedzialna za budowę zjazdów na każdą 

nieruchomość. Mieszkańcy głównie wsi Suchowolce mogli wjeżdżać bez 

wyznaczonych wjazdów ze względu na płytkie rowy, obecnie ze względu na głębokość 

rowów nie będzie to możliwe. Budowa zjazdów jest możliwa za zgodą zarządcy drogi, 

ale koszty musi ponieść właściciel nieruchomości. Próbujemy pomóc mieszkańcom 



4 

 

wsi Suchowolce, próbujemy negocjować z Zarządem Dróg Krajowych i Autostrad, 

rozmowy nie są łatwe. 

 przejście przez Kleszczele – przebudowa mostu przebiega zgodnie z harmonogramem, 

budowa mostu ma zakończyć się do 15 grudnia, następnie rozpoczną się prace 

odbiorcze, zanim nie nastąpi oficjalny odbiór po moście nie można jeździć. 

 oświetlenie uliczne –  finansowanie przebudowy należy do gminy po trudnych 

negocjacjach koszty przejęła firma MAKSBUD, w Suchowolcach kwestia 

sfinansowania przebudowy oświetlenia nie jest jeszcze rozstrzygnięte.. 

 inwestycja przy ulicy Źródlanej i Kolejowej - budowa sieci kanalizacyjnej wraz 

z przyłączami i remont sieci wodociągowej. W związku z budową kanalizacji pojawił 

się problem przejścia pod rzeką Nurzec, zmieniły się przepisy i wcześniejsze założenia 

w projekcie i dokumentacji technicznej przejścia pod rzeka na głębokości około pół 

metra są niezgodne z przepisami. W trybie pilnym trzeba na tym odcinku przygotować 

nową dokumentacje techniczna ponieważ trzeba zagłębić kanał aż do głębokości 1,5 

metra pod dnem rzeki. Obecnie inwestor buduje główną sieć kanalizacyjną i wykonuje 

przyłącza do granicy pasa drogowego, natomiast budowa przyłączy na terenie posesji 

należy do właściciela danej nieruchomości. 

 Ogłoszony został nabór przez Urząd Marszałkowski na instalacje fotowoltaiczne 

i solarne w gospodarstwach indywidualnych. Niestety zostały zmienione kryteria. Do 

urzędu gminy wpłynęło ponad 80 zgłoszeń. Do chwili obecnej brak jest jeszcze 

wszystkich konkretnych wyjaśnień dotyczących nowych kryteriów.  

 Ogłoszono przetarg na odbiór eternitu i po raz kolejny nie zgłosiła się żadna firma, która 

dokonałaby odbioru za 10 000 zł, które zostały zapisane w budżecie. Dotacji 

z NFOŚRIGW na odbiór eternitu już nie ma, jest to teraz zadanie Gminy i właścicieli 

nieruchomości. 

 Od kilku tygodni w Kleszczelach pojawił się dziki lis, który wyrządza szkody 

w poszczególnych gospodarstwach. Gmina podjęła działania, aby zainteresować tym 

problemem instytucje, które powinny pomóc. Dwie instytucje do których się 

zwróciliśmy czyli Powiatowy Lekarz weterynarii i Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska, stwierdziły, że to Gmina powinna się tym zając, zwróciliśmy się również 

do kół łowieckich żeby ewentualnie dokonać odstrzału, ale istnieje przepis, który mówi, 

że w terenie zabudowanym myśliwi nie mogą używać broni palnej. Jesteśmy zdani sami 

na siebie, w tej chwili szukamy w trybie pilnym pułapek, żeby tego lisa odłowić.  
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Do punktu 6. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja o realizacji zadań oświatowych 

Gminy Kleszczele w roku szkolnym 2018/2019 została przekazana radnym. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta 

przez aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Do punktu 7 

Przewodniczący Rady poinformował, iż informacja o realizacji zadań związanych 

z utrzymaniem porządku i czystości w gminie Kleszczele została przekazana radnym. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta przez 

aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

Do punktu 8a 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił propozycje stawek podatków 

rolnego i leśnego na 2020 r. 

Do naliczania podatku rolnego przyjmowana jest średnia cena skupu żyta za okres 

11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2020, podana 

w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2019r. 

W bieżącym roku jest to kwota 58,46 zł/q i taką wartość proponuje się do naliczania podatku 

rolnego. Jest to kwota maksymalna, lecz rada nie może podnieść tej kwoty, a jedynie może ją 

obniżyć. Stawka podatku rolnego od osób fizycznych będzie wynosić 146,15 zł/ha 

przeliczeniowy i 292,30 zł/ha fizyczny.  

Do naliczania podatku leśnego przyjmowana jest średnia cena sprzedaży drewna za 

pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy, podana w Komunikacie Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2019r.. Do naliczania podatku 

leśnego proponuje się przyjęcie kwoty podanej przez GUS w wysokości 194,24 zł/m3. Stawka 

podatku leśnego będzie wynosić 42,7328 zł/ha fizyczny. 

Do punktu 8b. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy Marek Martynowicz odczytał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy projektów stawek podatków rolnego 

i leśnego na 2020 r. Opinia Komisji z dnia 20 listopada 2019 r. stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 
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Do punktu 8c. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski w sprawie podatku 

rolnego? 

 Wobec braku wniosków radnych Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

Burmistrza o przyjęcie do naliczania podatku rolnego średniej ceny skupu żyta za okres 

11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy w wysokości 58,46 zł/q 

podanej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

 Przewodniczący Rady przedstawił zasady głosowania. Głosowanie jawne imienne 

odbywać się będzie przez odczytanie imienia i nazwiska radnego, który słownie określi czy 

głosuje „za” przyjęciem uchwały, „przeciw”, czy „wstrzymuje się” od głosu. Wyniki 

głosowania zostaną odnotowane i po ich podsumowaniu odczytane przez Przewodniczącego 

Rady. Zasady te będą obowiązywać przy głosowaniu nad wszystkimi uchwałami na tej sesji. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowała głosy 

radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że do naliczania podatku rolnego w 2020 r. przyjęto 

jednogłośnie cenę żyta w wysokości 58,46 zł/q. Stawka podatku rolnego będzie wynosić 

146,15 zł/ha przeliczeniowy i 292,30 zł/ha fizyczny. Wyniki głosowania stanowią 

załącznik nr 7 do protokołu.  

Do punktu 8d. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski w sprawie podatku 

leśnego? 

 Wobec braku wniosków radnych Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

Burmistrza o przyjęcie do naliczania podatku leśnego średniej ceny sprzedaży drewna za 

pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy w wysokości 194,24 zł/m3 

podanej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

 W głosowaniu brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało czternastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowała głosy 

radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że do naliczania podatku leśnego w 2020 r. przyjęto 

jednogłośnie cenę drewna w wysokości 194,24 zł/m3. Stawka podatku leśnego będzie wynosić 

42,7328 zł/ha fizyczny. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
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Do punktu 9. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 

pracy oraz szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez 

gminę Kleszczele. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki pracy oraz szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

prowadzonych przez gminę Kleszczele. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radny. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VII/63/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowy 

sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez gminę Kleszczele została 

powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do punktu 10. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2020 r. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przedstawiony radnym 

przed sesją na posiedzeniach komisji rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
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Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2020 r. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VII/64/2019 w sprawie przyjęcia 

rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2020 r. została 

powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Do punktu 11. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VII/65/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości 
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materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu została powzięta 

jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Do punktu 12. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi 

dzierżawcami. 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż projekt uchwały został przestawiony radnym przed 

sesją na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej w Kleszczelach. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały omawiany projekt uchwały. Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

z dotychczasowymi dzierżawcami. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr VI/66/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy z dotychczasowymi dzierżawcami została 

powzięta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Do punktu 13. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała przedstawienia petycji, która wpłynęła 

do Urzędu Miejskiego. Petycja została przekazana przez Przewodniczącego Rady do 

przeanalizowania do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W dniu 19 października 2019 r. 

Komisja wypracowała projekt stanowiska. Petycja została przekazana Radnym wraz z 

materiałami na sesję. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Polak odczytał 

wypracowany przez Komisję projekt stanowiska. Komisja uznała petycję za bezzasadną Do 

projektu stanowiska  radni uwag nie wnieśli.  

Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego imiennego nad 

wypracowanym przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji projektem stanowiska. 



10 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania i odczytywania 

nazwisk radnych. Zastępca Przewodniczącego Daria Maria Sienkiewicz odnotowywała głosy 

radnych.  

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że w głosowaniu 

brało udział czternastu radnych, z których „za” przyjęciem stanowiska głosowało czternastu 

radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu zero radnych. Wyniki 

głosowania stanowią załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że stanowisko Nr 2/2019 w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktami Interesów zostało podjęte 

jednogłośnie. Stanowisko stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do punktu 14a. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odczytała informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. przesłana przez Wojewodę Podlaskiego. Informacja stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu. 

Do punktu 14b. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odczytała informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. przesłaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Hajnówce. 

Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Do punktu 14c. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odczytała informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. przesłaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim. 

Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Do punktu 14d. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odczytała informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. złożoną przez Burmistrza Kleszczel. Informacja stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu. 

Do punktu 14e. 

 Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko odczytał informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 r. złożoną przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

Informacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

O godzinie 1200  po wcześniejszym zwolnieniu przez Przewodniczącego Rady, obrady 

opuścił radny Janusz Polak 

Do punktu 15. 

 Radna Renata Wasiluk zwróciła się z prośbą o ustalenie jednego geodety przy 

projektowaniu przyłączy kanalizacyjnych. Zapytała również o możliwość zorganizowania 
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spotkania w związku ze zmianami w programie dotyczącym instalacji fotowoltaicznych. 

Zgłosiła również propozycję mieszkanki ulicy Kolejowej dotyczącą ustawienia fotoradaru 

w Kleszczelach. Zapytała czy będzie asfalt na ulicy Źródlanej do posesji Państwa O? 

Wspomniała o braku oświetlenia ulicznego przy niektórych posesjach przy ulicy Kolejowej. 

Czy będzie drugi wjazd do cmentarza katolickiego? Czy rury wodociągowe, które są obecnie 

przeprowadzone z ulicy Sienkiewicza do 2 posesji przy ulicy Kolejowej będą przyłączone do 

w/w ulicy? 

 Radna Katarzyna Koc zapytała o wyrównanie drogi z Piotrowszczyzny do Dasz, 

ponieważ obecnie jest słabo przejezdna ze względu na duże dziury w nawierzchni. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał o fotoradar na wjeździe do Kleszczel. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na zapytanie Radnej 

Agnieszki Romaniuk. Odpowiedział, że Gmina zareaguje i dokona korekty oświetlenia we wsi 

Policzna. Zaapelował również o zgłaszanie takich spraw na bieżąco, aby można było od razu 

reagować. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na zapytanie Radnego 

Mirosława Markiewicza. Informując, że odpowiedź na zapytanie Pana Radnego zostanie 

udzielona na piśmie. Rekultywacja składowiska w Kleszczelach odbyła się najmniejszym 

kosztem ze strony Gminy. Rekultywacja tego składowiska powinna się odbyć w poprzedniej 

kadencji czyli w latach 2011-2014. To wtedy właśnie na Gminie ciążył obowiązek ustawowy 

zrekultywowania tego składowiska., wtedy też były programy unijne z których można było 

pozyskiwać środki zewnętrzne na rekultywacje składowisk. Nie podjęto tych czynności, a od 

2015 roku nadal ciążył ten obowiązek, ale nie było już środków zewnętrznych. Cena 

rekultywacji składowiska w Kleszczelach bez użycia odpadów kształtowała się w granicach 

600 tysięcy złotych, na to Gminę nie było stać Poszukując innego rozwiązania uzyskaliśmy 

informację, że jest to możliwe poprzez wykorzystanie odpadów. Sejm kilka lat wcześniej 

pozwolił na rekultywację składowisk z wykorzystaniem niektórych rodzajów odpadów. 

Znaleźliśmy podmiot gospodarczy, z którym zawarliśmy umowę nie na rekultywację, a na 

zarządzanie składowiskiem. Na podstawie tej umowy Gmina poniosła koszty w wysokości 

niespełna 40 tysięcy złotych za zarządzanie składowiskiem. Na zarządzającym ciążył 

obowiązek przygotowania dokumentacji technicznej, a także przeprowadzenia całej procedury 

administracyjnej w celu uzyskania decyzji Starosty i Marszałka na rekultywację składowiska 

i na przetwarzanie odpadów. W decyzji na przetwarzanie odpadów od Marszałka i Starosty są 

odpady o różnych kodach, a Studzianki mają odpady tak zwane pościekowe. Od osoby 

zarządzającej składowiskiem zależało skąd te odpady zgodnie z odpowiednim kodem 



12 

 

znajdującym się w decyzjach marszałka i Starosty maja być skierowane. Opłata za 

przygotowywaną na Pana wniosek dokumentację wynika z przepisów prawa. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na zapytanie Radnego 

Jerzego Gładzkiego. Problem z ubytkami na tej drodze zostanie zgłoszony do Zarządu Dróg 

Powiatowych, przyłącza wodociągowe są obowiązkiem właścicieli nieruchomości. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na zapytania Radnej 

Renaty Wasiluk. Spotkanie z mieszkańcami dotyczące budowy przyłączy kanalizacyjnych 

odbędzie się, miejsce czas i godzinę dopasujemy oczywiście tak, aby wszyscy mogli wziąć 

w nim udział. Podobnie będzie z programem instalacji fotowoltaicznych i baterii solarnych.  

Burmistrz Kleszczel odpowiedział na pytanie dotyczące fotoradarów mówiąc, że 

obecnie ustawianie fotoradarów nie jest takie proste, za to odpowiedzialny jest główny 

inspektor transportu drogowego. Obecne prawo nie pozwala na stawianie fotoradarów przez 

samorządy.  

Burmistrz Kleszczel poinformował, że na obecną chwilę nie będzie asfaltu na bocznej 

drodze przy ulicy Źródlanej. W ramach kontraktu z wykonawcą sieci kanalizacyjnej na 

ul. Źródlanej zapisaliśmy, że po wykonaniu kanału sanitarnego ma odtworzyć nawierzchnię 

przy ulicy Źródlanej i będzie to całkowicie nowa nawierzchnia. Natomiast droga do posesji 

Państwa Oraczów będzie wyżwirowana i następnie posypana destruktem z kruszonego asfaltu. 

O godzinie 1250 Radny Piotr Gawryluk po uprzednim zwolnieniu u Przewodniczącego 

Rady opuścił obrady. 

Burmistrz Kleszczel udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące zjazdu na cmentarz 

katolicki, informując, że nie będzie drugiego zjazdu, zgodnie z wytycznymi dotyczącymi 

projektowania dróg krajowych nie ma takiej możliwości. W miejsce tego drugiego zjazdu 

mieszkańcy otrzymają drogę serwisową wzdłuż drogi krajowej.  

Odnosząc się do pytania o rury wodociągowe Burmistrz odpowiedział, że linie 

wodociągowe będą przeniesione z prywatnych posesji na pas drogowy.  

Radna Renata Wasiluk zapytała o oświetlenie uliczne w godzinach porannych, za 

wcześnie latarnie gasnął.  

Burmistrz Kleszczel odpowiedział, że to programator steruje oświetleniem, a odczucie 

czy w danym dniu zakończenie oświetlenia jest akceptowalne zależne jest od warunków 

pogodowych, głównie od intensywności zachmurzenia.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odniósł się do pytania dotyczącego drogi 

Piotrowszczyzna – Dasze, informując, że 3 tygodnie temu uzgodniono z wykonawcą 

wyrównanie tej i innych dróg, czekamy na przyjazd równarki. 
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Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odniosła się do trybu rozparzenia wniosku 

złożonego przez Radnego Mirosława Markiewicza. Tryb udzielenia odpowiedzi na wniosek 

jest uzależniony od treści wniosku, a nie od tytułu. Treść kwalifikuje ten wniosek do 

rozpatrzenia go w trybie ustawy o udostępnianie informacji o środowisku i w takim trybie 

wniosek został rozpatrzony. 

 Radny Mirosław Markiewicz zarzucił, że wystąpił o informację o inwestycji gminnej, a 

nie o informację o środowisku. Dlaczego nie ma tej informacji w BiP. 

 Burmistrz odniósł się do zarzutów Radnego Markiewicza, mówiąc że gmina nie była 

bezpośrednim inwestorem rekultywacji składowiska. Gmina zawarła umowę na zarządzanie 

składowiskiem. Na zarządzającym ciążył obowiązek przygotowania dokumentacji technicznej, 

wyłonienie wykonawcy i wykonanie tego zadania. 

Do punktu 16. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 1310 zamknął 

obrady VII sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Magda Raczkiewicz     
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mgr Aleksy Roszczenko 


